



# Eskebjerg-Enghave Vandværk

Referat af Bestyrelsesmøde torsdag den 15. juni 2023.

**Deltagere:** Ruth Lundgaard(RL), Bjarne Pedersen(BP), Mette Hunsdahl(MH), Jan Jensen(JJ), Pia Stranges(PS), Michael Thorbye(MT), Erik Buller Larsen

**Evt. afbud:** Ulrik Lundgaard(UL),

1. Godkendelse af referat og dagsorden (5 min)	Ansvarlig: MH
Godkendt	

2. Korte meddelelser fra formanden og andre (5 min)	Ansvarlig: MH/alle
<ul style="list-style-type: none"><li>• LER 2.0 er i drift</li><li>• Senest om BNBO</li><li>• Andet</li></ul>	
Der er nye regler omkring LER 2.0. Vi har en løsning med Rambøll. Ny frist for BNBO er juli 2024. Vi drøfter på næste møde hvordan vi vil gå videre med sagen.	

3. Status på drift og igangværende arbejder på vandværket (20 min)	Ansvarlig: Buller
<ul style="list-style-type: none"><li>• Hændelser i driften siden sidste møde<ul style="list-style-type: none"><li>○ Bilag fra Buller med overblik over hændelser</li></ul></li><li>• Nyt ift. igangværende/afsluttede arbejder<ul style="list-style-type: none"><li>○ Status vedr. tilbygning</li><li>○ Andet</li></ul></li></ul>	
Referat: <ul style="list-style-type: none"><li>• Buller gennemgik hændelserne. Det giver ikke anledning til yderligere indsats.</li><li>• Brandhaner: Vi afventer endelig plan fra beredskabet, og vi følger op i efteråret, når vi ved yderligere.</li><li>• Udskiftning af VLT ved boring 6 afventer elektriker.</li><li>• Vi oplever ikke problemer med vandstanden her i tørken. Boringer fyldes op igen efter udpumpning, og niveauet er sædvanligt for årstiden. Vi oplever dog et meget forhøjet vandforbrug, og vi beslutter derfor at udsende sms med opfordring til at holde igen med vanding mv.</li><li>• Murer forventes at starte på tilbygning i næste uge.</li><li>• Indvindingstilladelse skal fornyes start 2024.</li><li>• Bestyrelsen overvejer at opsætte hegn om boringerne. Drøftes ifm. næste budget.</li></ul>	

4. Nyt fra Vandrådet (10 min)	Ansvarlig: BP
<ul style="list-style-type: none"><li>• Bjarne orienterer om arbejdet og sager i Kalundborg Vandråd</li></ul>	
Referat: <ul style="list-style-type: none"><li>• Udflugt til Kamstrup(målere) og Silhorko(filtersystemer) var interessant.</li><li>• Christina Green fra grundvandsteamet deltager i møderne i Vandrådet.</li></ul>	

- Brandhanerne bliver drøftet, og Anders Skafte følger op efter sommerferien.
- BNBO drøftes stadig i området.

5. Status på økonomi (10 min)	Ansvarlig: RL
Ruth giver en status på økonomi, betalinger, henvendelser mv	
Referat:	
<ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi har været nødsaget til lukke for vandforsyningen til to adresser, da de ikke har reageret på rykker eller varsel om lukning. Betalingsprocedure findes på hjemmesiden.</li> <li>• Bestyrelsen beslutter at udsende velkomstbrev til nye tilflyttere. Mette laver forslag til skrivelse.</li> <li>• Alle bestyrelsesmedlemmer skal aflevere kopi af kørekort og sundhedskort til revisor. Ruth undersøger hvordan det kan gøres sikkert. Vi afventer yderligere besked.</li> </ul>	

6. Opfølgning på generalforsamlinger (30 min)	Ansvarlig: MH
Bestyrelsen evaluerer generalforsamlingerne.	
<ul style="list-style-type: none"> <li>• Den praktisk afvikling og beretning</li> <li>• Rejste spørgsmål:</li> <li>• Om behov for nødgenerator</li> <li>• Om IT-sikkerhed på vandværket</li> <li>• Andet</li> </ul>	
Referat:	
<ul style="list-style-type: none"> <li>• Bestyrelsen var tilfredse med afviklingen af de to generalforsamlinger. Vi overvejer den fysiske placering af næste års generalforsamling.</li> <li>• Spørgsmål om nødgenerator kan behandles på møde i efteråret. Inden da undersøges hvad der skal til, og om nærliggende vandværket kunne være interesseret i en fælles løsning. Buller undersøger.</li> <li>• Vi beslutter at en eller flere bestyrelsesmedlemmer tilmeldes kursus i IT-sikkerhed i september.</li> </ul>	

7. Behandling af henvendelse om placering af antenne (20 min)	Ansvarlig: MH
Vi har fået en henvendelse fra det selskab, som skal sikre opsættelse af mobilmast i området. Bestyrelsen forholder sig til spørgsmål om placering af antenne på vandværkets område. Se bilag med henvendelsen.	
Referat:	
Bestyrelsen ønsker ikke at mobilmast placeres på den foreslåede adresse, hvor vandværket har en vandboring. Bestyrelsen er enige om, at vi har fokus på at beskytte det rene drikkevand og de gode boringer, og vi ønsker derfor ikke at gå ind i nogen aftaler der kan betyde en usikkerhed for vandkvaliteten.	
Mette meddeler Kamtower, at vi ikke ønsker at indgå i samarbejde om mobilmast.	

8. Evt. (5 min)	Ansvarlig: Alle
<ul style="list-style-type: none"> <li>• Næste møder: <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Bestyrelsesmøder 21/9 2023, 25/10 2023(temamøde), 28/11 2023</li> </ul> </li> <li>• Andet</li> </ul>	
Referat:	
<i>Næste møde rykkes til 14/9 kl. 19.</i>	
Bestyrelsen er overvejende tilfreds med forplejning på møderne, men der aftales, at der et par gange årligt serveres smørrebrød eller tilsvarende.	

---

Mette Hunsdahl, formand

---

Ulrik Lundgård, næstformand

---

Ruth Lundgård, kasserer

---

Bjarne Pedersen, bestyrelsesmedlem

---

Pia Stranges, bestyrelsesmedlem

---

Jan Jensen, bestyrelsessuppleant

---

Michael Thorbye, bestyrelsessuppleant

Dato